
 

 

Ačiū, Charles’i. 

Taip pat norėčiau pasveikinti naująjį Kipro Respublikos prezidentą Nikosą Christodoulidesą, 

kuris prie mūsų prisijungia pirmą kartą. Turime bendrą įsipareigojimą suvienyti jūsų šalį pagal 

JT planą. Galite pasikliauti Europos Sąjunga ir mūsų solidarumu. 

Būtent solidarumo turime toliau siekti ir su Ukraina – politiniu, ekonominiu, humanitariniu ir 

kariniu požiūriu. Ilgainiui tai bus vis sunkiau. Matome, kokį poveikį daro nuovargis dėl karo ir 

Rusijos propaganda. Taps vis sunkiau paaiškinti, kodėl Europai egzistenciškai svarbu palaikyti 

Ukrainą. Kodėl laisvės kaina nėra per didelė. Tačiau aiškinti privalome ir aš esu dėkinga už 

vienybę prie šio stalo. 

Turime ir toliau planuoti savo veiksmus. Galutinis mūsų tikslas turi būti taika ir ES turi 

unikalias galimybes to siekti, tačiau tam, kad būtų taika, turi egzistuoti Ukraina. To nebus be 

mūsų paramos. 

Susitarimas dėl šaudmenų tiekimo ir bendrų viešųjų pirkimų yra svarbus žingsnis, 

patvirtinantis mūsų ryžtą ir atsparumą. To reikia Ukrainai. Ir to reikia Europai. Kalba eina ne 

tik apie Ukrainos, bet ir apie Europos išsaugojimą. 

Tęsdami bendrus viešuosius pirkimus, žengiame dar vieną žingsnį link labiau sutelktos 

Europos gynybos ir saugumo politikos. Mums vėl reikia „daugiau Europos“. 

Mūsų dešimt sankcijų paketų sudavė didelį smūgį Rusijai. Tačiau turime pašalinti visas likusias 

spragas – mūsų sistemos sritis, kurios vis dar sudaro sąlygas Putino sąjungininkams patekti į 

ES. Sankcijos veikia, jos yra būtinos ir proporcingos, tačiau jos turi būti tinkamai 

įgyvendinamos ir privalome toliau bendradarbiauti su trečiosiomis šalimis, kad ir jos tame 

dalyvautų. 

Taip pat turime labiau stengtis užtikrinti, kad humanitarinė, ypač vaikų, padėtis Ukrainoje 

netaptų dar labiau nekontroliuojama. 

Dalis vaikų buvo neteisėtai išsiųsti iš okupuotų Ukrainos teritorijų ir perkelti į Rusiją. 

Deportuota apie 16,000 vaikų. 

Putinas ir jo bendrininkai visais lygmenimis turi būti baudžiami ir laikomi atsakingais. Todėl 

palankiai vertiname Tarptautinio baudžiamojo teismo arešto orderius. Tai yra postūmis veikti 

toliau ir jį galima išnaudoti išpildant poreikį įsteigti specialų tarptautinį tribunolą dėl prieš 

Ukrainą įvykdytų agresijos nusikaltimų. 

Mes, kaip Europos Sąjunga, esame stipriausi, kai prisiimame bendrą atsakomybę ir kai 

veikiame kartu, kaip dabar. 

Taip pat noriu atkreipti dėmesį į padėtį Moldovoje. Maiai Sandu stebuklingai pavyksta 

užtikrinti, kad demokratijos ramsčiai išliktų ir tvirtai atsilaikytų prieš Rusijos mėginimus juos 

sužlugdyti. Kviečiu nesuleisti rankų ir toliau teikti praktinę, ekonominę ir politinę paramą.  

Taip pat turime toliau remti demokratines jėgas Sakartvele bei Baltarusijoje. Tai mūsų žinia ir 

tiems, kurie kovoja už moteris, gyvenimą ir laisvę Irane. 

Rusijos planas aiškus. Ji nori sugrįžti prie apgaulingo saugumo, kurį teikia pasaulio 

pasidalijimas į priešingas stovyklas. Turime tam pasipriešinti. 



 

 

Europos Sąjungos kūrimo proceso kertinis akmuo – Europos klestėjimo ir geresnio Europos 

piliečių gyvenimo siekis. Nevalia to pamiršti. Iš istorinės perspektyvos Europa, susidūrusi su 

priešiškumu, ne kartą dėl to tik dar labiau sustiprėjo. 

  

Mūsų bendroji rinka yra atspirties taškas Europos įmonėms patekti į pasaulines rinkas. ES 

šalių ekonomika yra konkurencinga ir turėtų tokia išlikti. ES rinka apima 450 mln. gyventojų 

ir kartu mes esame stipresni. 

Dvejopą Europos Sąjungos pertvarką įmanoma įgyvendinti, jei mūsų žmonės prisiims 

įsipareigojimus, tačiau tik tuo atveju, jei tai pertvarkai sukursime palankias sąlygas. Turime 

paaiškinti, kad perėjimas prie žaliosios ekonomikos atsipirks žmonėms, įmonėms ir jų 

šeimoms. 

Žaliasis kursas negali būti skirtas tik tiems, kurie gali įpirkti brangius ekologiškus automobilius 

ir brangias taupiai energiją vartojančias izoliacijos sistemas. Negalime visuomenėje sukurti 

atskirties tarp tų, kurie gali gyventi ekologiškai, ir tų, kurie to negali, nes pirmiausia turi 

pasirūpinti savo esminiais poreikiais. Nė vieno negalime palikti nuošalyje, 

bet tam reikalinga visuomenės parama. 

Šiam tikslui pasiekti mums reikia konkrečių investicijų ir būtina nusistatyti aiškius uždavinius 

ir veiklos rodiklius. Įmonės į žaliąją pertvarką investuos tik turėdamos aiškių verslo motyvų ir 

paskatų. Turėdami aiškius tikslus, galime vadovauti procesui ir išlaikyti savo konkurencinį 

pranašumą. 

Investicijos į Europos lyderystę, taip pat investicijos į strategines technologijas, pavyzdžiui, 

saulės ir vėjo energiją, šilumos siurblius ir baterijas, bus naudingos mums visiems. Turime 

sudaryti geresnes galimybes pasinaudoti esamu finansavimu ir mažinti biurokratizmą. Kaip jau 

minėjau, iš tikrųjų būtina sudaryti vienodas sąlygas, tačiau reikėtų išvengti protekcionistinių 

lenktynių. 

Mums taip pat reikia privačių investicijų, kad mūsų MVĮ ir startuoliai liktų Europoje. Labai 

svarbu baigti kurti kapitalo rinkų sąjungą, kuri vis dar yra per daug susiskaidžiusi. 

Europos Parlamentas yra įsipareigojęs veiksmingai dirbti su pasiūlymais dėl elektros energijos 

rinkos, Žaliojo pramonės plano, Poveikio klimatui neutralizavimo pramonės akto ir 

Svarbiausiųjų žaliavų akto. 

Mums visiems svarbus teisėkūros nuspėjamumas. Jei pasiūlymai dėl teisėkūros procedūra 

priimamų aktų mūsų netenkina, visi kartu turime juos laiku aptarti, kad galėtume rasti 

pragmatiškus sprendimus.   

Banko „Silicon Valley Bank“ ir finansinių paslaugų grupės „Credit Suisse“ žlugimo padariniai 

plačiai aptariami žiniasklaidoje. Mūsų euro zonos bankų sektorius yra atsparus. Visi kartu 

esame nustatę tvirtas apsaugos priemones ES bankų sektoriui apsaugoti. Europos Centrinis 

Bankas yra pasirengęs prireikus įsikišti, nors iki šiol šių įvykių poveikis Europos Sąjungai 

atrodo nedidelis. 

Vis dėlto, siekiant užtikrinti tolesnį finansinį stabilumą iki kito sukrėtimo, bankų sąjungos 

sukūrimas tebėra prioritetas. 



 

 

Migracijos srityje Europos Parlamentas atliks savo vaidmenį. Kitą savaitę esame pasirengę 

balsuoti, tačiau prašome jūsų užbaigti darbą su likusiais solidarumo dokumentais. Turiu 

omenyje reglamentą dėl prieglobsčio ir migracijos valdymo ir reglamentą dėl krizinių ir force 

majeure situacijų. 

Būtent taip pasieksime reikiamą pusiausvyrą šiems klausimams spręsti, kad galėtume: 

apsaugoti sienas, suteikti apsaugą ir padėti išsaugoti orumą tiems, kuriems to reikia, 

veiksmingai grąžinti reikalavimų neatitinkančius asmenis ir sužlugdyti labiausiai pažeidžiamus 

asmenis išnaudojančių prekiautojų žmonėmis verslo modelį.  

Turime toliau veikti vieningai ir įgyvendinti principą „daugiau Europos“ ten, kur tai svarbu. 

„Daugiau Europos“ nereiškia, kad visi turi supanašėti. Mes esame skirtingi ir tuo didžiuojamės. 

Šis naratyvas apie Europą, pagal kurį stengiamasi visus suvienodinti, yra tiesiog neteisingas. 

Labai vertiname savo suvienytą įvairovę. Suprantame, kad turime daug dėmesio skirti 

svarbiems dalykams ir nesikoncentruoti į nereikšmingus dalykus, o šiuo metu nėra nieko 

svarbiau kaip spręsti aktualius šiandienos klausimus. 

Ačiū. 

 


